
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 657 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 8. august 2024 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Larsen (KF). 

 

Spørgsmål nr. 657:  

”Vil ministeren oplyse, hvilke tiltag der er iværksat fra myndighedernes side for at 

begrænse forbruget af energidrikke blandt børn og unge i Danmark samt vurdere 

effekten af disse?” 

 

Svar: 

Fødevarestyrelsen har klare anbefalinger for børn og unges indtag af energidrikke. 

Fødevarestyrelsen fraråder, at børn under 15 år drikker energidrikke. Unge (15-17 år) 

tåler højst en lille dåse energidrik om dagen (25 cl), men kun hvis de ikke får koffein 

fra cola, kaffe eller te.  

 

For yderlige oplysninger om anbefalingerne, kan jeg henvise til Fødevarestyrelsen: 

Energidrikke - Fødevarestyrelsen (foedevarestyrelsen.dk) 

 

Med venlig hilsen 
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